

# Before Trump International Golf Links Scotland

[www.aliciabruce.co.uk](http://www.aliciabruce.co.uk)

*From the series 'Menie: a portrait of a North East Community in Conflict'*

*Factory manufactured plastic pipes with painted numbers mark out a natural landscape which faces imminent destruction.*

---

*In summer 2010 construction of the controversial Trump International Golf Links Scotland began. Menie, an area of outstanding natural beauty and SSSI (Site of Special Scientific Interest) on Scotland's North East coast became a site of conflict. Locals were harassed, bullied and belittled. The Trump organisation declared plans to re-name Menie 'The Great Dunes of Scotland'. This series records Menie as destruction begins using the mapped out golf course as a form of ordnance survey. Trump is now considering abandoning the project as the Scottish Government approves plans to construct a wind farm off the coast calling First Minister Alex Salmond 'Mad Alex'*

*provide a homage to ordnance survey and a documentation of the Menie landscape during August 2010. Now changed, never to look the same again. The natural landscape shown here no longer exists.*

*These images are about changing the natural wilderness into an Americanised golf course, a machine for experience. The impact of this on the landscape is undeniable and produces the same experience as would a Scottish Disneyland for adults.*

*Shot over one day following a site map; these landscape images*





# Before Trump International Golf Links Scotland

*Des tuyaux en plastique fabriqués en usine, avec des numéros peints dessus, marquent un paysage naturel faisant face à son imminente destruction.*

---

*En été 2010 débuta la construction du très controversé « Trump International Golf Links Scotland ». Menie, une région d'une beauté naturelle exceptionnelle et SSSI (Site d'Intérêt Scientifique Spécial), sur la côte Nord-Est de l'Écosse, est devenue lieu de conflit. Les habitants de la région furent harcelés, intimidés et ridiculisés. Trump Organization a pour objectif de renommer Menie « Les Grandes Dunes d'Écosse ». Cette série raconte la destruction de Menie en se servant de son parcours du golf comme d'un relevé cartographique, fil conducteur de sa destruction. Alors que le gouvernement écossais a approuvé les plans de construction d'un parc éolien au large de la côte, Trump envisage maintenant d'abandonner le projet, surnommant le premier ministre Alex Salmond « le fou ».*

*Capturés en une journée, d'après un plan du site, ces paysages offrent un hommage aux services de cartographie et constituent un état des lieux de la région de Menie en août 2010, qui ne sera plus jamais la même. Le paysage naturel montré au travers de ces images n'existe plus.*

*Faisant référence aux « industrie du tourisme », ces images ont pour thème la modification du « naturel » en une « usine à plaisir ». Le terrain de golf est un type d'usine, une machine à expériences. L'impact de cette situation sur le paysage est indéniable et crée l'équivalent d'un Disneyland écossais.*















